
PROTOKÓŁ NR 1/2006 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia  

i Opieki Społecznej w dniu 24.01.2006 r.  

 

 
Obecni :  

Według załączonej listy obecności ( załącznik nr 1 protokołu ).  

 

Porządek posiedzenia :  

1. Przygotowanie planu pracy komisji.  

2. Blok informacyjny dotyczący spraw pomocy społecznej. 

3. Sprawy bieżące.  

4. Przyjęcie Protokołu Nr 11/2005 z posiedzenia komisji w dniu 06.12.2005 r. 

 

 
         Przewodnicząca komisji – Bernadeta Cichocka przywitała zaproszonych Gości, 

Burmistrza, oraz członków komisji. Stwierdziła, że posiedzenie komisji zostało 

zwołane  prawidłowo oraz na posiedzeniu obecni są wszyscy członkowie komisji, 

wobec tego może ona podejmować wiążące wnioski.  

Następnie przedstawiła wyżej podany porządek posiedzenia, który został przyjęty 

jednogłośnie przy 11 głosach za. 

 
 
 
Ad. 1 

1. Dyrektor OE Krystyna Czajowska omówiła projekty uchwał przygotowane na 

najbliższą Sesję Rady :  

a) w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 

szkół prowadzonych przez Gminę Bieruń oraz ustalenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady 

kształcenia nauczycieli na rok 2006,  
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Poinformowała, że obowiązkiem gminy jest co roczne przygotowanie planu 

dofinansowania kształcenia zawodowego nauczycieli, maksymalna kwota 

dofinansowania oraz formy i zasady kształcenia pozostaną takie same jak w 2005 r. 

Udzieliła również odpowiedzi na pytania zgłoszone przez radnych Przemysława 

Majora i Bogusława Hutka. 

 
Komisja Oświaty przyjęła jednogłośnie przy 11 głosach za, następujący wniosek :  

Wniosek 1 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Bieruń oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły 

wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli na rok 2006,  

 
b) w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości 

jednego punktu, stanowiących składniki wynagrodzenia dla pracowników 

zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych gminy Bieruń.  

Poinformowała, że poprzednia uchwała w tej sprawie została podjęta w 2000 r. 

Zasygnalizowała, że nie jest to podwyżka plac tylko ustalenie taryfikatora. 

 
Komisja Oświaty przyjęła jednogłośnie przy 11 głosach za, następujący wniosek :  

Wniosek 2 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia 

zasadniczego oraz wartości jednego punktu, stanowiących składniki 

wynagrodzenia dla pracowników zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych 

gminy Bieruń. 

 
2. Kierownik Referatu Sportu i Rekreacji Adam Duczmal przedstawił projekt 

uchwały w sprawie stypendiów sportowych przyznawanych przez Miasto za 

wysokie   wyniki    we   współzawodnictwie    sportowym    oraz   omówił    zasady  
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      przyznawania stypendiów według opracowanego regulaminu będącego 

załącznikiem do uchwały.  

Poinformował, że wyróżniającymi się sportowcami są przede wszystkim 

wychowankowie uczniowskich klubów sportowych, wśród których jest m. in.                      

3 lekkoatletów, 2 zawodników piłki siatkowej oraz uczniowie bieruńskich szkół           

w różnych dyscyplinach sportowych. Jest 5 osób posiadających II klasę sportową 

oraz 8 osób posiadających III klasę sportową. 

Poinformował również, że w budżecie gminy na 2006 rok nie ma zaplanowanych 

środków finansowych na realizację tej uchwały.  

 
W czasie dyskusji, w której zabrali głos radni : Przemysław Major, Bogusław 

Hutek, Władysława Dziędziel, Sławomir Wawrzyniak oraz Wiceprzewodniczący 

Rady Ryszard Piskorek  : 

- zaproponowano by podjąć uchwałę, ale nie do realizacji aktualnie tylko do       

uwzględnienia w budżecie przyszłorocznym, 

- stwierdzono, że przyznawanie stypendiów sportowych w gminie jest zasadne.  

 
Burmistrz poinformował, że problem rozwija się już od dwóch lat, zaproponował 

by zagadnienie dokładnie przedyskutować oraz by wydatki związane                      

z wypłacaniem stypendiów sportowych sfinansować z budżetu Referatu Sportu np. 

z dotacji na kluby sportowe. Poinformował, że jak uchwała zostanie podjęta teraz 

to zostanie opublikowana i zainteresowani będą składali wnioski. Stwierdził, że 

jest to cenna inicjatywa ale trzeba ją konsekwentnie wykonać do końca.  

 
Komisja Oświaty po dyskusji, w wyniku głosowania przyjęła większością głosów 

przy 8 głosach za, 3 wstrzymujących następujący wniosek :   

Wniosek 3 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie 

opiniuje projekt uchwały w sprawie stypendiów sportowych przyznawanych przez 

Miasto za wysokie wyniki we współzawodnictwie sportowym.  
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Ad. 2  

Dyrektor MOPS Bogusława Miernik przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień       

( Alkoholizm, Narkomania ) oraz Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na rok 2006. 

Poinformowała, że ustawodawca w ubiegłym roku poszerzył Program Profilaktyki               

o rozwiązywanie problemów narkomanii i przeciwdziałanie przemocy w rodzinie. 

Zasygnalizowała, że aby mógł być realizowany Gminny Program musi być przyjęta 

„Strategia Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych” oraz opracowana 

„Diagnoza Problemów Alkoholowych”, która jest wymogiem ustawowym w celu 

ustalenia potrzeb społecznych. Na podstawie obu dokumentów możliwe staje się 

opracowanie programów społecznych. Stwierdziła, że „Strategia” powinna być 

kierunkiem polityki działania w każdym mieście.  

 
W czasie dyskusji :  

a) radna Krystyna Wróbel poruszyła kwestię osób niepełnosprawnych (str. 56 

„Strategii”) i problematykę osób starszych (str. 58) oraz zgłosiła wniosek by dzisiaj 

nie przyjmować „Strategii”. Stwierdziła, że dla osób starszych potrzebna jest 

placówka o charakterze całodobowym a nie dziennego pobytu. Zapytała o liczbę 

osób bezdomnych w Bieruniu,  

b) radny Bogusław Hutek stwierdził, że należy rozeznać w środowisku, jaki to ma 

być dom, czy całodobowy bądź dzienny,  

c) Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Piskorek stwierdził, że najgorszą sprawą 

byłoby odrzucenie dzisiaj tego dokumentu jakim jest „Strategia”.  

 
Dyrektor MOPS w odpowiedzi na poruszone zagadnienia poinformowała, że obecnie 

2 osoby umieszczone są w domach pomocy społecznej, (1 osoba wraca do 

środowiska) i nie ma wniosków o umieszczenie osób starszych w domach pomocy 

społecznej, nie ma zapotrzebowania. Poinformowała również, że liczba osób 

bezdomnych rośnie, aktualnie 4 bezdomnych umieszczonych jest w noclegowniach,      

1 osoba przybywa na działce, nie chce skorzystać z noclegowni.  



-5-  

 
Burmistrz wymienił inne problemy społeczne występujące w Bieruniu jak np. 

bezrobocie, brak pracy dla kobiet, alkoholizm itd.   

     
Komisja Oświaty po dyskusji przyjęła jednogłośnie przy 11 głosach za, następujący 

wniosek :   

Wniosek 4 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Bieruń na lata 2005 – 2013. 

 

Pan Mariusz Kajda, który jest autorem „Diagnozy Problemów Alkoholowych” 

poinformował, że sytuacja w zakresie problemów alkoholowych nie zmienia się czyli 

nie jest gorzej.  

 
 
Komisja Oświaty przyjęła jednogłośnie przy 11 głosach za, następujący wniosek :   

Wniosek 5 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                      

i Rozwiązywania Problemów Uzależnień ( Alkoholizm, Narkomania ) oraz 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na rok 2006. 

 
Następnie Dyrektor MOPS zwróciła się o zaopiniowanie uchwały w sprawie 

udzielenia upoważnienia Dyrektorowi Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej              

w Bieruniu Pani Bogusławie Miernik do wydawania decyzji administracyjnych                  

w zakresie świadczeń opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych.  

Wyjaśniła celowość podjęcia tej uchwały. 

 
Komisja Oświaty przyjęła jednogłośnie przy 11 głosach za, następujący wniosek : 
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Wniosek 6 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały w sprawie udzielenia upoważnienia Dyrektorowi Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bieruniu Pani Bogusławie Miernik do wydawania decyzji 

administracyjnych w zakresie świadczeń opieki zdrowotnej finansowanych ze 

środków publicznych. 

 
 
Ad. 4 

Protokół Nr 11/2005 z posiedzenia komisji w dniu 06.12.2005 r. został przyjęty 

jednogłośnie przy 11 głosach za.     

 
 
 
 
Na tym protokół zakończono.  
 
 
 
Protokołowała :  Elżbieta Dukat 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


